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'Breda' zet aan het denken

De tweedaagse conferentie over de Missionaire Parochie, die eind maart in Breda werd gehouden, heeft 
mensen in de Kerk aan het denken gezet. Tot die conclusie komt vicaris-generaal Harry Quaedvlieg van 
het bisdom Roermond, die samen met vele anderen de conferentie bezocht. “Het was heel bemoedigend,” 
zegt Quaedvlieg. “De wil om in parochies dingen te veranderen en niet te blijven voorthobbelen op de weg 
waarop we nu zitten, is groot. We zijn een Kerk die erop uit moet trekken.”

Naar buiten treden en je geloof met anderen delen, was ook de boodschap van de Canadese priesters James 
Mallon, die als hoofdgast op de conferentie aanwezig was. Hij is de auteur van enkele succesvolle boeken over 
parochievernieuwing. Zijn kernboodschap is: blijf niet hangen in ‘zo hebben we dat altijd gedaan’, maar zoek 
nieuwe wegen en durf oude patronen los te laten. Tegelijkertijd hield hij zijn gehoor ook voor dat het in de Kerk 
niet op de eerste plaats om beleidsplannen of mission statements gaat, maar om “het verlangen om mensen bij 
Jezus te brengen”.

Vicaris Quaedvlieg heeft met interesse naar de woorden van Mallon geluisterd. “Het was helemaal geen 
dwingend verhaal in de zin van: zo moet je het doen. Het ging veel meer om de vraag hoe je elementen uit zijn 
boek in je lokale situatie kunt toepassen.” Volgens Mallon is zijn methode ook helemaal niet bedoeld als recept 
om de parochie even snel te vitaliseren. “Dat duurt jaren en er is geen kant en klare route. Bovendien zul je 
nooit iedereen kunnen overtuigen,” zo hield hij zijn gehoor voor.

De Canadese priester riep de ongeveer duizend deelnemers uit Nederland en Vlaanderen op om te dromen over 
de parochie van de toekomst. “Durf te dromen hoe je parochie er over tien jaar uitziet. Vertel je parochianen 
vervolgens niet hoe je van plan bent dat te bereiken, maar vertel hun je droom.” Hij wees er ook op dat een 
toekomstvisie niet bedacht kan worden in commissies, maar “in ieders hart moet branden”, zoals hij het 
formuleerde. “Een toekomstvisie kun je niet opleggen, die kun je alleen maar delen in de hoop dat mensen 
erdoor geraakt worden.” Mallon adviseerde iedereen om na te denken waaraan je jezelf in de parochie het 
meeste ergert, om vervolgens de oplossing in de tegenovergestelde richting te zoeken. “Als je het niet echt van 



binnen voelt, ga je niets veranderen.”

Het mooie aan de conferentie was volgens vicaris Quaedvlieg dat het geen bijeenkomst was van priesters óf 
leken, maar van priesters én leken. “Er heerste echt een sfeer van ‘wij samen’. Dat sprak mij enorm aan.”

Naast de centrale lezingen die ook online te volgen waren, werd er tijdens de tweedaagse bijeenkomst ook in 
kleine groepen gesproken. Quaedvlieg: “Wat mij daarbij opviel, is dat het verschil tussen Limburg en de rest 
van het land wel meevalt. In andere bisdommen worden de dingen soms net een beetje anders aangepakt, maar 
het grote verhaal is toch heel herkenbaar. We doen het als bisdom Roermond helemaal niet zo slecht. Veel 
dingen gebeuren in Limburg gewoon, zonder dat ze expliciet benoemd worden.“

Alle voordrachten en seminars van de conferentie zijn online te terug te kijken via de website van Missionaire 
Parochie. 
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